
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 24
Staré Hodolany a Bělidla

Č. 5 / 2024 15. 05. 2024 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Lubič Martin, akad. soch., Švancarová Iveta, Losert Svatopluk, Schneider Otto, Ing. arch.,
Gottwald Jan, Hloužek Petr, Reichová Dagmar, Ing., Přerovský Martin, Mgr., Hájková
Radka, Mgr. BCBA, Stankuš Miloslav, Ing., Grepl Jan, Mgr.

Hosté: Tomáš Arnošt, MPO
pan Večeřa

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů
Pan Večeřa přišel informovat o problematické situaci na Rolsberku, konkrétně v ulici Za Humny. Obyvatelé
novostaveb řadových domků na Mačákově ulici přijíždějí ke svým domům od Roslberské ulice nepřiměřenou
rychlostí a ohrožují obyvatele a hrající si děti na ulici Za Humny, respektive Vaníčkové. Dále po nastěhování
nových obyvatel dochází k přeplňování nádob na odpad nacházejících se na ulici Za Humny a v okolí, údajně
některými z nových obyvatel Mačákovy ulice. V té souvislosti zmínil i problematiku třídění odpadu a umístění
nádob na jeho ukládání v této lokalitě.
Požádáme o řešení příslušnými odbory magistrátu.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Odstranění přerostlé vegetace u okrajů vozovek a chodníků - Předáno
Stav podchodu u autobusového nádraží pod Tovární ulicí - V realizaci
Poškožené nádoby na tříděný odpad - Předáno

Starší požadavky

Zápis č. 11/2023 ze dne 01. 11. 2023: Prověření dostatečnosti osvětlení veřejných chodníků - Předáno
Zápis č. 12/2023 ze dne 06. 12. 2023: Kontejner na olej - Předáno
Zápis č. 12/2023 ze dne 06. 12. 2023: Tabulky označující názvy ulic - Před uzavřením
Zápis č. 1/2024 ze dne 03. 01. 2024: Zpřístupnění hřiště u školy na ulici Táboritů 25 - Před uzavřením
Zápis č. 1/2024 ze dne 03. 01. 2024: Termíny podzimní seče a úklidu listí - V realizaci
Zápis č. 1/2024 ze dne 03. 01. 2024: Zvýšení kapacity nádob pro sběr nápojových kartonů (TetraPack) -
Předáno
Zápis č. 1/2024 ze dne 03. 01. 2024: Vybudování chodníku na ulici Matěje z Janova - Předáno
Zápis č. 2/2024 ze dne 07. 02. 2024: Oprava a údržba chodníku Klimetského/Šafaříkova - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Dopis ke stavu kapličky na ulici El. Krásnohorské
Komise obdržela od paní Jany Hnilicové, zastupující hodolanské farníky, dopis ve věci kapličky na ulici El.
Krásnohorské.
Uvádí v něm, že je v jejím okolí každý týden rozsypávána směs semen a zajímá ji proč. Našli tam 2 mrtvé
holuby a táže se, pokud je to jedovaté, proč jsou zabíjeni, že to zobou to i jiní ptáci...



Dále popisuje, že kaplička byla 2x opravena, udržují její interiér, jedná se o kulturní památku. Uvádí, že kolem
kapličky byl vytvořen chodník z dlaždic, které "zamezují odpařování vody ze zeminy a voda vzlíná omítkou do
zdí". Navrhuje dlaždice, alespoň v blízkosti zdiva odstranit.
Členům komise není známo, že by sypání semen mělo spojitost s městem. Učiníme v tomto směru dotaz.
Ve věci vzlínání vlhkosti provede rekognoskaci místa člen komise, stavební inženýr Miloslav Stankuš. Poté
navrhneme další kroky, jak na tuto výzvu k odstranění dlažby ze strany komise reagovat.

5.2 Psí koše
Komise se zabývala rozmístěním košů na psí exkrementy, potažmo rollery se sáčky. V současné době si již
nerozmisťují speciální kovové stříbrné koše s držákem na zelené sáčky, ale v blízkosti běžných košů na
odpadky se instalují rollery na sáčky. Provedli jsme dotazování občanů prostřednictvím FB stránky naší KMČ
(Městská část Staré Hodolany a Bělidla) a nyní postoupíme požadavky příslušenému oddělení na magistrátu,
konkrétně panu Mgr. Radku Homolovi, na Odbor městské zeleně a odpadového hospodářství, oddělení
odpadového hospodářství Magistrátu města Olomouce.
 

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Oprava vozovky na Hodolanské ulici

Požadujeme opravit poškozená místa tramvajového tělesa na ulici Hodolanské, v místě křížení s ulicí Purkyňova
a Dr. Milady Horákové / Bystrovanská.

2 Dotaz na sypání semen, krmení ptákům, u kapličky na ulici Elišky Krásnohorské

Na základě dotazu občanů se na magistrát obracíme s dotazem, zda nemá informaci, kdo sype semena, krmení
pro ptáky, v okolí kapličky na ulici Elišky Krásnohorské. Byl zde zaznamenán úhyn holubů.

3 Zklidnění dopravy na ulici Za Humny

Na základě podnětu občanů požadujeme řešit omezení rychlého průjezdu ulicí Za Humny. Jedná se o pohyb
vozidel z oblasti nově vybudovaných řadových domu na ulici Máčákově. Je zde umístěn retarér, ale ten je
údajně neúčinný. Možná by stálo za zavážení omezení maximální rychlosti na 30 km v hodině. Obyvatelé ulic
Za Humny a Vaníčkovy se cítí rychle projíždějícími vozidly ohroženi, zvláště mají obavy o venku si hrající děti.

4 Prověření situace likvidace komunálního a tříděného odpadu na ulici Mačákově.

Obec dle zákona o odpadech zabezpečuje sběr, shromažďování, přepravu, třídění, využívání a odstraňování
komunálního odpadu. 
Na základě podnětu občanů požadujeme prověřit situaci v lokalitě nově vybudovaných řadových domů na
Mačákově ulici. 
Občané přiléhající zástavby si stěžují, že v poslední době dochází k přeplňování jejich nádob pravděpodobně ze
strany nových obyvatel. Žádáme prověřit tuto situaci, zda obyvatelé novostaveb disponují vlastními sběrnými
nádobami a jak zde probíhá jejich svoz. Obdrželi jsme informaci, že se připravuje uzavření této části ulice
závorou. 
V registru smluv je dostupná informace, že developer se zavázal do 31. 1. 2027 převést na město mj.
komunikace včetně stání na kontejnery (OMAJ-IM/BDS/001915/2018/Hrb).
Žádáme o tedy informaci, zda stanoviště je již v provozu a mohou je noví obyvatelé využívat.

8 Obecné informace

8.1 Sousedská setkání v červnu
V neděli 9. června se na hřišti u Bystřičky od 14. hodiny uskuteční 2. SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ NA BĚLIDLECH.
Pořádají sousedé z Bělidel, T.J. Sokol Olomouc-Bělidla, ve spolupráci a za finanční podpory naší KMČ.
V sobotu 22. června v areálu FC Sigma Hodolany a Multifunkčního hřiště" proběhne 8. ročník "Setkání přátel
Hodolan a dětský den". Pořádání FC Sigma Hodolany, TJ Hodolany a ZŠ Řezníčkova za finanční podpory naší
KMČ.
Jste všichni srdečně zváni!

8.2 Přestavba dětského hřiště u Bystřičky
V nejbližší době bude zahájena přestavba oblíbeného dětského hřiště u Bystřičky. Znamená to, že bohužel
nejméně do konce srpna 2024 bude uzavřeno. 



Hřiště bude realizováno podle návrhu Ing. arch. Ivety Trtílkové, která předložila naší komisi několik variant
řešení. K realizaci byla doporučena varianta využívající sortiment herních prvků dodavatelské firmy
DREVOARTIKL, spol. s r.o., jejímž hlavním prvkem je multifunkční sestava s hnízdem.
Nová podoba je limitována rozpočtem (cca 800 000,-), který na tuto akci město uvolnilo. Nebude například
obsahovat dětské pískoviště, to ale především technických důvodů. Komise plánuje, že po společném
vyhodnocení jeho fungování, zváží doplnění hřiště o další prvky, jako například lavičky a oplocení, v rámci svých
finančních možností.

8.3 Hlášení závad
Upozorňujeme občany, že drobné závady týkající se nepořádku, osvětlení, či drobných závad je v rámci
urychlení řešení vhodné hlásit přímo na:Webové stránky TSMO https://www.tsmo.cz/hlaseni-zavad/Speciální
stránka města https://hlaseni.olomouc.euMobilní aplikace města "Moje Olomouc"

8.4 PODEZŘELÝ ZÁPACH
Komise sleduje občasný podezřelý zápach podobný pachu sladu, který v závislosti na směru větru obtěžuje již
po léta občany Hodolan a Bělidel. Zápach pochází (pro komisi) od neznámého původce. V případě výskytu
zápachu mohou občané volat havarijní službu České inspekce životního prostředí na telefonní číslo 731 405
265.Čím více těchto volání bude, tím je pravděpodobnější, že zmíněný úřad bude tomuto případu přisuzovat
vyšší prioritu.

8.5 Ukončení komise
Předseda ukončil jednání v 18.45 hod.
Příští jednání KMČ se bude konat ve středu 5. června 2024 od 17.30 v zasedací místnosti Klubu seniorů na ulici
Jiráskova 9.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 5 / 2024

Datum schválení zápisu: 18. 05. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Lubič Martin, akad. soch.

Zapsal/a:
Lubič Martin, akad. soch.

Ověřil/a:
Stankuš Miloslav, Ing.


